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Protokół nr XXV/20 

XXV sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 23 listopada 2020 r. w godz. 1500 – 1641 

w Centrum Kultury Zamek 

 

Sesja odbyła się w Centrum Kultury Zamek w Nowem. 

XXV sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński, który 

jednocześnie przewodniczył obradom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński powitał radnych, Pana Burmistrza 

wraz ze współpracownikami (obecni: Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski, Skarbnik Gminy 

Jerzy Wotkowski, Sekretarz Gminy Sławomir Filip, Kierownik Referatu Organizacyjnego  

i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Gminy Nowe Grzegorz Matusiak, Inspektor ds. wymiaru 

podatku Stanisława Woźniak) oraz gościa w osobie Radnego Powiatu Świeckiego Pana Marka 

Mazurka. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 11 członków Rady (nieobecni: radna 

Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir Jopek, radna Małgorzata 

Wołoszyn), co stanowi quorum, przy którym Rada może podejmować prawomocne decyzje.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że obrady Rady Miejskiej są 

rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula 

informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach 

Rady Miejskiej w Nowem została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.gminanowe.pl w zakładce Organy – 

Rada Miejska. Transmisja sesji Rady Miejskiej odbywa się również pod wskazanym adresem 

internetowym oraz na stronie www.gminanowe.pl w zakładce –Moja Gmina.  

 

Sekretarzem obrad Przewodniczący wyznaczył radnego Wojciecha Kościńskiego. 

Sesję protokołowała Joanna Szaga. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu XXIV sesji Rady Miejskiej,  

został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji: 

    a) powitanie,   

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał za III kwartał 2020 r. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający 

rok podatkowy, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021, 

- określenia wysokości stawek opłaty targowej, 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

http://www.bip.gminanowe.pl/
http://www.gminanowe.pl/
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- uchwalenia na 2021 rok Programu współpracy Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie, 

- wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie, 

-wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na rok 2020. 

5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

6. Zakończenie sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych propozycji zmian ani zastrzeżeń.       

 

Ad.2/ Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami prowadzone były 

następujące działania: 

 

28 października 2020 r – Odbiór robót dotyczący zadania „Budowa drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej w obrębie geodezyjnym Kozielec na 

działce nr 304 - etap I” – zadanie wykonane przez Kwidzyńskie Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowo – Budowlanych „STRZELBUD” Sp. z o.o. 

 

29 października 2020 r. – Narada dotycząca budowy przedszkola.  

 

3 listopada 2020 r. – Podpisanie umowy z firma REMBUD Krzysztof Paziewski, ul. 

Kwidzyńska 31a, Rakowiec, 82-500 Kwidzyn na wykonanie zadania „Adaptacja poddasza 

zamku krzyżackiego w Nowem” za kwotę 1 497 977,08 zł brutto. 

 

4 listopada 2020 r. – Wideokonferencja z udziałem Wojewody  Kuj.-Pom. Mikołaja 

Bogdanowicza dotycząca wyłącznie sytuacji Covid-19 w naszym województwie. 

5 listopada 2020 r. – Konsultacja z inż. projektu dot. budowy „Schody ul. Wałowa –Spacerowa 

oraz balkon – CK Zamek”. 

6 listopada 2020 r. – Spotkanie z Prezesem PKS Grudziądz dotyczące aktualnej sytuacji  

w przewozach osobowych Nowe – Grudziądz – Nowe (zawieszenie kilku kursów z powodu 

pandemii, brak młodzieży dojeżdżającej do szkół w Grudziądzu). 

9 listopada 2020 r. –  Kontrola PIND w sprawie nielegalnych garaży postawionych przez 

mieszkańców ul. Bydgoskiej 26. 

 

10 listopada 2020 r. – Narada dotycząca budowy przedszkola. 

 

11 listopada  2020 r. – skromne obchody z okazji Dnia Niepodległości - złożenie kwiatów na 

Cmentarzu Żołnierzy Polskich i pod obeliskiem przy ul. Bydgoskiej oraz udział w mszy św. 

dziękczynnej. 
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12 listopada 2020 r. – Rozpoczęto odbiór zadania pn. „Dostosowanie siedziby Centrum 

Kultury Zamek w Nowem oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowem dla potrzeb osób 

niepełnosprawnych wraz z zakupem wyposażenia związanego z prowadzeniem działalności 

kulturalnej i edukacyjnej – Etap I”, realizowanego przez Przedsiębiorstwo Usług Miejskich, sp. 

z o.o., Plac Św. Rocha 5, 86-170 Nowe (dotyczyło to windy). 

– Wideokonferencja z Wojewodą Kuj.-Pom. na temat Covid-19. 

– Złożenie zapytania o rozpoznanie cenowe dotyczące wykonania dokumentacji do budowy 

żłobka. 

 

13 listopada 2020 r. – Ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia na dostawę: „Zakup 

paliw do samochodów służbowych w systemie sprzedaży bezgotówkowej.” 

 

16 listopada 2020 r. – Przekazanie placu budowy CK Zamek „Remont dachu”. 

– Podpisanie umowy z Firmą ŻANA Usługi Przewozowe Kamil Gburczyk, ul. Domy Kolejowe 

8, 86-160 Warlubie na wykonanie zadania „Utwardzenie części działek nr42/17 oraz 1/3 – ul. 

Myśliwska” za cenę 36 464,58 zł brutto. 

– Podpisanie umowy z Firmą ŻANA Usługi Przewozowe Kamil Gburczyk, ul. Domy Kolejowe 

8, 86-160 Warlubie na wykonanie zadania „Modernizacja ulicy Myśliwskiej w Nowem” za 

cenę 357 705,77 zł brutto. 

– Informacja o wyborze najkorzystniejszej oferty w ramach części I, II, V, VI i VII zamówienia 

dotyczącego „Dostosowanie siedziby Centrum Kultury Zamek w Nowem oraz Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Nowem dla potrzeb osób niepełnosprawnych wraz z zakupem 

wyposażenia związanego z prowadzeniem działalności kulturalnej i edukacyjnej – Etap II”. 

Najkorzystniejsza oferta w I części zamówienia dotycząca zakupu fletów – Fundacja 

Aktywizacji i Integracji, ul. Kościuszki 2, 86-170 Nowe – cena oferty 26 180,00 zł brutto. 

Najkorzystniejsza oferta w II części zamówienia dotycząca zakupu krzeseł – Chemtrol Polska 

Sp. z o.o., ul. E. Ciołka 12/424, 01-402 Warszawa – cena oferty 60 270,00 zł. Najkorzystniejsza 

oferta w V części zamówienia, dotycząca zakupu mebli bibliotecznych Fundacja Aktywizacji  

i Integracji, ul. Kościuszki 2, 86-170 Nowe – cena oferty 26 200,00 zł brutto. Najkorzystniejsza 

oferta w VI części zamówienia, dotycząca zakupu sceny  - SOL, Sebastian Budnik, ul. Łobeska 

7, 60-182 Poznań – cena oferty – 41 820,00 zł brutto. Najkorzystniejsza oferta w VII części 

zamówienia, dotycząca zakupu systemu wystawienniczego – ARMARIUM SYSTEMS, ul. 

Dworcowa 13, 62-001 Chludowo – cena oferty 25 600,00 zł brutto. 

 

17 listopada 2020 r. – Notariusz Bydgoszcz – nabycie działki w Głodowie zajętej pod drogę 

przekazanej przez Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolniczego. 

18 listopada 2020 r. –  Odbył się zdalny Konwent Burmistrzów. 

22 listopada 2020 r. – Pożar budynku wielorodzinnego w Mątawach. Uszkodzeniu uległo 

jedno mieszkanie, poszkodowanemu udzielono pomocy materialnej. 

Pytania:  

Radny Jarosław Kozłowski – zapytał, czy scena zakupiona dla CK Zamek jest mobilna, czy 

stacjonarna na salę w Zamku? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowiedział, że jest to scena mobilna. 

 

Ad.3/ Sprawozdanie z realizacji uchwała za III kwartał 2020 r. 

 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Nowego Czesław Woliński. Poinformował, że pierwsza 

część sprawozdania tabelarycznego, które radni otrzymali z materiałami na sesję, dotyczy 
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uchwał podjętych w poprzednich okresach sprawozdawczych. W stosunku do poprzedniego 

sprawozdania nastąpiły zmiany w realizacji następujących uchwał: 

1) Uchwała nr XX/126/20 z dnia 20 maja b.r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu została zrealizowana. 

2) Uchwała nr XXI/135/20 z dnia 29 czerwca b.r. w sprawie sprzedaży działek 

przeznaczonych pod budowę garaży – Ogłoszono przetarg na 3 działki, 2 kolejne działki 

wyceniono. 

Kolejna część sprawozdania dotyczy uchwał podjętych w trzecim kwartale 2020 roku: 

 

1) Uchwała nr XXII/142/20 z 16 września 2020 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

w drodze bezprzetargowej działki gruntu nr 607/1 położonej w Nowem – Sporządzono 

wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży; 

2) Uchwała nr XXIII/146/20 z 30 września 2020 r. w sprawie utworzenia linii 

autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie w 2021 roku – 

zostanie uchylona; 

3) Uchwała nr XXIII/147/20 z 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego – zostanie uchylona; 

4) Uchwała nr XXIII/148/20 z 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego – zostanie uchylona. 

 

Pozostałe uchwały podjęte w trzecim kwartale 2020 roku zostały zrealizowane, bądź 

przekazane do realizacji. Uchwały, które tego wymagały, zostały ogłoszone w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  

 

Ad.4/ Podjęcie uchwał 

 

Tytułem wprowadzenia do projektów uchwał w sprawie stawek i opłat lokalnych głos zabrał 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, uzasadniając celowość proponowanych stawek 

podatkowych. Poinformował, że, jak wiadomo budżet gminy składa się ze strony dochodowej 

i wydatkowej. Zawsze trzeba te dwa strumienie rozpatrywać łącznie. Od 2019 roku ma miejsce 

systematyczne osłabianie finansów samorządowych, bez rekompensat i bez zmniejszenia 

nałożonych obowiązków. Przede wszystkim radykalnie zwiększa się dysproporcja między 

wielkością części oświatowej subwencji, a wydatkami bieżącymi oświaty. Jak wiadomo, kwota 

subwencji uzależniona jest przede wszystkim od liczby uczniów, a ta systematycznie spada, 

choćby dlatego, że kiedyś było 9 roczników, a w tej chwili jest 8. Zadania oświatowe z kolei 

się nie zmniejszają, ich zakres wzrósł. W konsekwencji powoduje to, że liczba nauczycieli nie 

spada. Efekt jest jednoznaczny – coraz więcej środków własnych z budżetu gminy musimy 

przeznaczać na finansowanie tego bardzo ważnego zadania. Ponadto korzystne dla obywateli 

zmiany w podatku PIT niestety zmniejszają dochody samorządu. Dla przykładu, prognozowane 

dochody gminy na przestrzeni ostatnich dwóch lat są niższe o 200 tys. zł. Mamy też do 

czynienia z przyspieszającą inflacją, w tej chwili na poziomie 4-5% w skali roku, co przede 

wszystkim wpływa na strumień wydatków. Na to wszystko nakładają się również negatywne 

skutki pandemii.  

Konstruując budżet na rok 2021 Skarbnik zauważył dość istotny problem, podstawowy, 

zbilansowania dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi, a to jest wymóg ustawowy. Mamy 

coraz mniejszą nadwyżkę operacyjną. We wszystkich samorządach do 2019 roku ona rosła, 
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inaczej mówiąc, samorząd miał swój udział we wzroście gospodarczym. Decyzją rządu 

przyjęto zasadę, że trzeba tę nadwyżkę samorządom zabrać (mówiąc wprost). Spadająca 

nadwyżka operacyjna, czyli różnica pomiędzy dochodami a wydatkami bieżącymi, stwarza 

istotne zagrożenie dla procesów inwestycyjnych. Przede wszystkim zapewnienia wkładu 

własnego do zadań realizowanych przy udziale środków z Unii Europejskiej. Prowadzenie w 

tej chwili inwestycji jest dobrym momentem dla samorządu, ponieważ mamy wyjątkowo tani 

kredyt i dostęp do środków, ale zawsze trzeba mieć wkład własny. Można oczywiście gminę 

zadłużać, ale wszystko musi mieć swoje logiczne uzasadnienie. Reasumując, zwiększenie 

dochodów z podatków lokalnych jest konieczne. Proponuje się podwyżkę podstawowych 

podatków, czyli od nieruchomości, rolnego i środków transportowych tylko na poziomie 

wskaźnika inflacji, tj. o 3,9%. Budżet gminy w 2021 roku zyska z tego tytułu około 220-240 

tys. zł. Celem jest, aby ilość i jakość świadczonych usług przez gminę na rzecz mieszkańców 

nie ulegała pogorszeniu. Dlatego też Skarbnik proponuje, żeby Rada przyjęła tę argumentację 

i zaakceptowała proponowane stawki.  

 

1) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Projekt uchwały w imieniu Burmistrza omówiła Inspektor ds. wymiaru podatku Stanisława 

Woźniak.  

Na wstępie poinformowała o poprawkach wniesionych do projektu, który otrzymali radni.  

W §1 pkt 2, lit. e, odnośnik trzeci, stawka były, 6,67 zł, a powinno być 6,97 zł (dotyczy to 

budynków zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez organizacje pożytku publicznego). Kolejna poprawka dotycz §2 projektu uchwały, należy 

wykreślić słowo „ustalenia”, wobec tego §2 będzie brzmiał: „Traci moc Uchwała Rady 

Miejskiej w Nowem Nr XIV/85/19 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości.” 

 Na podstawie przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy jest 

zobowiązana do określenia, w drodze uchwały, wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

które nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych obowiązujących w danym roku 

podatkowym, podanych przez Ministra Finansów. Górne granice tych stawek na rok 2021 

zostały podane w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 30 lipca b.r. i wzrosły one  

o wskaźnik inflacji, tj. o 3,9% w stosunku do roku 2020. Jest to wzrost stawek w granicach od 

2 do 90 groszy w różnych rodzajach nieruchomości.  

W projekcie uchwały proponuje się podwyższenie stawek lokalnych w stosunku do roku 

bieżącego prawie jednolicie, o wspomniany wskaźnik inflacji, z wyjątkiem czterech kategorii 

nieruchomości, gdzie zostały przyjęte górne stawki kwotowe. Są to następujące rodzaje: 

1) budynki letniskowe niezwiązane z prowadzeniem działalności gospodarczej – górna 

stawka wynosi 8,37 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

2) budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych – górna stawka wynosi 5,06 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

3) grunty niezabudowane objęte obszarem rewitalizacji – górna stawka wynosi 3,28 zł od 

1 m2 powierzchni użytkowej; 

4) grunty pod wodami stojącymi lub wodami powierzchniowymi jezior i zbiorników 

sztucznych – górna stawka wynosi 4,99 zł od 1 ha powierzchni. 

Podwyżka stawek lokalnych o 3,9% w stosunku do roku obecnego będzie skutkowała 

podwyżką podatku od nieruchomości w poszczególnych podmiotach opodatkowania od  

1 grosza do 76 groszy. Nie proponuje się zmiany stawki podatku od budynków lub ich części 

wykorzystywanych na działalność publiczną związaną z ochroną przeciwpożarową, kulturą 

i sportem, która wynosi 1 zł od 1 metra2 kwadratowego powierzchni użytkowej danego 

budynku. 
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Wzorem lat ubiegłych, uchwała nie przewiduje zwolnień podatkowych. 

W wyniku przeprowadzonych obliczeń porównawczych w podatku od nieruchomości, tj. na 

podstawie przykładowych nieruchomości miejskich i wiejskich objętych tzw. łącznym 

zobowiązaniem pieniężnym, przyjęcie proponowanych stawek kwotowych spowoduje wzrost 

w naliczeniu podatku od osób fizycznych nieprowadzących działalności gospodarczej średnio 

w granicach od 21 do 24 zł. Natomiast dla podmiotów gospodarczych, dla przykładowych 

średnich przedsiębiorców wśród osób fizycznych i prawnych podatek wzrośnie w granicach od 

280 do 500 zł. Biorąc pod uwagę wszystkie opodatkowane powierzchnie gruntów i budynków  

w gminie, na koniec października b.r., przyjęcie proponowanych stawek pozwoli uzyskać 

dochód z podatku od nieruchomości w wysokości 79,5%, jaki mógłby być uzyskany przy 

przyjęciu górnych stawek kwotowych w tym podatku. Zatem, uszczuplenie podatkowe, czyli 

obniżenie maksymalnego dochodu w podatku wyniesie 20,5% i jest to kwota 894 066 zł. 

Zastosowanie proponowanych stawek, przy przyszłorocznym naliczeniu podatku od 

nieruchomości, pozwoli uzyskać dochód budżetowy wyższy o około 187 tys. zł. Wpływy  

z podatku od nieruchomości stanowią znaczące źródło dochodów własnych budżetu gminy. 

Ustalenie stawek tego podatku na poziomie niższym od ustawowych ma wpływ na poziom 

wyliczonej części wyrównawczej subwencji ogólnej. Ministerstwo Finansów ustala bowiem 

należne dochody podatkowe gminy stanowiące podstawę do obliczenia w/wym. subwencji, 

m.in. w oparciu o stawki ustawowe. Zatem podwyższenie naszych stawek podatkowych jest 

zasadne, aby straty wynikające ze skutków obniżenia maksymalnych stawek podatkowych były 

jak najniższe. Przyjęcie proponowanych podwyżek, w większości rodzajów o wskaźnik inflacji, 

a tym samym wyższe naliczenie zobowiązania podatkowego w podatku od nieruchomości nie 

powinno dotkliwie wpłynąć na sytuację materialną przeciętnego posiadacza nieruchomości  

w naszej gminie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Aleksandra Janeczek poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości odczytał 

Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/152/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 
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2) Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2021 

 

Projekt uchwały w imieniu Burmistrza omówiła Inspektor ds. wymiaru podatku Stanisława 

Woźniak.  
Poinformowała, że w tym projekcie ustawy została również naniesiona niewielka poprawka  

w podstawie prawnej. W zapisie dotyczącym ustawy o samorządzie gminnym powinno być 

Dz.U. z 2020 r. poz. 713. 

W dniu 20 października b.r. Prezes GUS, w swoim komunikacie, ogłosił średnią cenę skupu 

żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021. Wynosi ona 58,55 zł za 1 dt 

żyta. W proponowanej uchwale ta cena zostaje obniżona i wynosi 50 zł za 1 dt żyta. Jest to 

obniżenie maksymalnej stawki o 14,6%. Przyjęcie na 2021 rok ceny 50 zł, to wzrost 

obowiązującej w tym roku ceny o 2 zł. Zatem, przyjmując powyższą cenę skupu żyta, będzie 

ona skutkowała następującym naliczeniem podatku rolnego:  

- dla gospodarstw rolnych w wysokości 125 zł za 1 ha przeliczeniowy, 

- dla nieruchomości rolnych w wysokości 250 zł za 1 ha fizyczny. 

Z analizy stawek podatku rolnego dla gospodarstw rolnych wynika, że w 2021 roku rolnicy, za 

1 ha przeliczeniowy zapłacą w skali roku o 5 zł więcej w stosunku do bieżącego roku. Natomiast 

posiadacze nieruchomości rolnych za 1 ha fizyczny zapłacą więcej podatku rolnego o 10 zł. 

Według przeprowadzonych obliczeń wynika, że przy zastosowaniu nowej ceny skupu żyta, 

biorąc pod uwagę wszystkich podatników podatku rolnego, wzrost budżetowy w tym podatku 

na rok następny wyniesie ok. 25 213 zł. Przyjęcie proponowanej ceny skupu żyta,  

a tym samym podwyżki podatku rolnego, nie wpłynie znacząco na kondycję gospodarczą 

gospodarstw rolnych. Jest to cena niższa niż obowiązująca w naszej gminie np. w roku 2012. 

2013, czy 2014. Z proponowaną obniżoną ceną skupu żyta zapoznano Kujawsko-Pomorską 

Izbę rolniczą w Przysieku, która negatywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Aleksandra Janeczek poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2021 odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  



8 
 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/153/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej 

Projekt uchwały w imieniu Burmistrza omówiła Inspektor ds. wymiaru podatku Stanisława 

Woźniak.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej wiąże się  

z określeniem przez Ministra Finansów nowej, maksymalnej stawki tej opłaty na rok przyszły, 

którą podał w swoim obwieszczeniu z dnia 30 lipca b.r. 

Zatem w §4 projektu uchwały należało określić tę nową górną stawkę dzienną opłaty targowej, 

która nie może przekroczyć kwoty 823,11 zł. 

Ogólnie projekt uchwały nie przewiduje podwyżek stawek lokalnych tej opłaty za sprzedaż  

w różnych formach, ponieważ mieszczą się one w obowiązujących granicach stawek 

maksymalnych, a ich wysokość była szeroko omawiana przed ustaleniem stawek w czerwcu 

2019 r. Pobór tej opłaty również nie ulega zmianie, nadal będzie pobierana przez inkasenta,  

z wynagrodzeniem w wysokości 6,15% od pobranej opłaty.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Aleksandra Janeczek poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej odczytał Sekretarz 

obrad Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/154/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości 

stawek opłaty targowej. 
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4) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

Projekt uchwały w imieniu Burmistrza omówiła Inspektor ds. wymiaru podatku Stanisława 

Woźniak.  

Przedłożona uchwała nie zmienia katalogu przedziałów pojazdów do opodatkowania i nie 

przewiduje żadnych zwolnień środków transportu. Stawki podatku zostały podwyższone 

jednolicie dla wszystkich rodzajów pojazdów o 3,9% w stosunku do roku bieżącego i mieszczą 

się w obowiązujących granicach zarówno stawek maksymalnych i minimalnych określonych 

przez Ministra Finansów na rok 2021. 

W naszej gminie ogółem opodatkowane są 154 pojazdy, w tym autobusy 5 sztuk, samochody 

ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu powyżej 3,5 tony do powyżej 25 ton 33 

sztuki, ciągniki siodłowe i balastowe 57 sztuk, przyczepy i naczepy 49 sztuk. 

Największą liczbę wśród pojazdów w naszej gminie stanowią przyczepy o liczbie osi 3  

i dopuszczalnej masie całkowitej łącznie z pojazdem silnikowym równej lub wyższej niż 38 

ton, są ich 44 sztuki oraz ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie  

z naczepą lub przyczepą o liczbie osi 2 i dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów 

równej lub wyższej niż 31 ton, mamy takich pojazdów 43 sztuki. Wśród tych pojazdów kwota 

podwyżki wynosi odpowiednio od 15 do 65 zł, dla przyczep i naczep od 41 do 120 zł, dla 

ciągników siodłowych i balastowych. Podwyżka w tym podatku o wskaźnik inflacji spowoduje 

wzrost stawek dla wszystkich rodzajów środków transportowych w granicach od 15 zł do 120 

zł, w tym autobusów od 47 do 77 zł. Dla realizacji zaplanowanych zadań budżetowych 

przyjęcie nowych stawek w podatku od środków transportowych pozwoli zwiększyć dochód 

dla gminy o ok. 9 646 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Aleksandra Janeczek poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy istnieje konieczność odczytywania całego projektu, ze 

wszystkimi szczegółami, czy jedynie paragrafów zasadniczych, niezbędnych do podjęcia 

uchwały? 

Radni jednomyślnie uznali, że nie ma potrzeby odczytywania projektu w całości.  

 

Zasadnicze treści projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/155/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia na 2021 rok Programu współpracy Gminy Nowe 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

Projekt omówił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski. 

Działalność organizacji pozarządowych jest jedną z najistotniejszych  cech społeczeństwa 

demokratycznego, elementem spajającym i aktywizującym nowską społeczność lokalną.  

Program współpracy Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi w roku 2021 został 

utworzony na podstawie art. 5 a, ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie. Układ Programu jest zgodny z zasadami wskazanymi  

w ustawie.  Działające na terenie Gminy Nowe organizacje pozarządowe skupiają swą 

działalność w następujących  obszarach:  ochrona i promocja zdrowia, opieka społeczna, 

kultura fizyczna i rekreacja, edukacja i kultura  oraz  ochrona dziedzictwa narodowego i takie 

kierunki współpracy przyjęto jako priorytetowe w roku 2021.  Program wyznacza partnerski 

obszar zadań publicznych wszystkim organizacjom pozarządowym i innym podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego, wyrażającym wolę współpracy w działaniach 

na rzecz gminy i jej mieszkańców.  

Program będzie realizowany od 1 stycznia do 31 grudnia 2021 roku. Będzie on realizowany  

w szczególności poprzez zlecanie realizacji zadań publicznych w ramach otwartych konkursów 

ofert.  

Gmina na współpracę z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami pożytku publicznego, 

w ramach uchwalonego programu,  przeznaczy co najmniej 150 000 tysięcy złotych. 

Burmistrz  Nowego, nie później niż do 31 maja 2022 r., przedłoży Radzie Miejskiej oraz 

opublikuje w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanie z realizacji uchwalonego dziś 

programu.   

Projekt programu podlegał konsultacjom, podczas ich trwania nie wpłynęły  żadne uwagi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Aleksandra Janeczek poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia na 2021 rok Programu współpracy Gminy Nowe  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie odczytał Sekretarz 

obrad Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 
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Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/156/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie uchwalenia na 2021 rok 

Programu współpracy Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie.  

 

6) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania 

Kryzysowego Grzegorz Matusiak. 

Na wstępie poinformował, że dokonano zmian w projekcie uchwały. W podstawie prawnej 

dodaje się na końcu zwrot: uchwala się, co następuje:”. Kolejna zmiana również dotyczy 

podstawy prawnej, w okresie pomiędzy przygotowaniem projektu, a podjęciem uchwały 

nastąpiły zmiany w ustawie o samorządzie gminnym i dlatego dodaje się przypis o późniejszych 

zmianach znajdujący się u dołu strony. Podobna uchwały była podejmowana na wcześniejszej 

sesji i tworzyła dwie linie autobusowe, które kończyły się w Michalu. Po dokładnych  

konsultacjach z Wójtem Gminy Warlubie i Wójtem Gminy Dragacz postanowiono, że linie 

autobusowe z Nowego powinny kończyć się w Dragaczu, a nie w Michalu. Dlatego teraz 

proponuje się utworzenie trzech nowych linii autobusowych: linia z Nowego do Dragacza przez 

Mątawy, z Nowego do Dragacza przez Wielki Komorsk i z Nowego do Dragacza przez 

Warlubie. Proponuje się utworzenie tej trzeciej linii po to, żeby mieszkańcy Warlubia mogli 

również dojechać do Dragacza i dalej do Grudziądza. Autobus tą linią będzie jechał z Nowego 

do Wielkiego Komorska, następnie do Warlubia, z powrotem do Wielkiego Komorska i dalej 

do Dragacza.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Nowe, Gminy Dragacz i Gminy Warlubie odczytał Sekretarz obrad Wojciech 

Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  
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Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/157/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Nowe, Gminy 

Dragacz i Gminy Warlubie. 

 

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania 

Kryzysowego Grzegorz Matusiak. 

Poinformował, że ten projekt jest konsekwencją wcześniejszej uchwały i również łączy się  

z tym, że linie autobusowe będą kończyć się nie w Michalu, a w Dragaczu. Aby mogły 

funkcjonować te linie, które w części będą przebiegać przez Gminę Dragacz i aby Gmina 

Dragacz mogła ponosić część kosztów, musi zostać zawarte porozumienie z Gminą Dragacz  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego w zakresie międzygminnych 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. W tym projekcie uchwały 

również dokonano w podstawie prawnej, w zakresie ustawy o samorządzie gminnym.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego odczytał Sekretarz obrad Wojciech 

Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/158/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia z Gminą Dragacz w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówił Kierownik Referatu Organizacyjnego i Zarządzania 

Kryzysowego Grzegorz Matusiak. 
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Poinformował, że w tym projekcie uchwały również dokonano w podstawie prawnej,  

w zakresie ustawy o samorządzie gminnym.  Aby mogła funkcjonować linia autobusowa Nowe 

– Wielki Komorsk – Dragacz i Nowe – Warlubie – Dragacz, które w części będą przebiegać 

przez Gminę Warlubie, i aby Gmina Warlubie ponosiła część kosztów musi zostać zawarte 

porozumienie z Gminą Warlubie w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego  

w  zakresie międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Uchwała ta jest konsekwencją podjęcia uchwały dotyczącej utworzenia trzech nowych linii 

autobusowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie  

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego odczytał Sekretarz obrad Wojciech 

Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/159/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia z Gminą Warlubie w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

9) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

Przedmiotem propozycji jest udzielenie dotacji z budżetu gminy dla Powiatu Świeckiego  

w kwocie 18 tys. zł na dofinansowanie kosztów funkcjonowania powiatowych przewozów 

autobusowych. Skarbnik poprosił o dokonanie poprawki w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Tam, gdzie określone są trasy, nazwę Nowe na końcu zastępujemy nazwą Świecie.  

Gmina może udzielić dotacji Powiatowi na dofinansowanie realizowanych przez niego zadań. 

Wysokość tego dofinansowania koniecznie musi być określona w drodze uchwały Rady 

Miejskiej. Powiat świecki jest organizatorem powiatowych przewozów autobusowych. Należy 

podkreślić, że organizowane linie autobusowe uzyskają dofinansowanie z rządowego funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych i to będzie główne źródło ich finansowania. Gmina Nowe 

będzie partycypować w kosztach funkcjonowania dwóch linii na trasie Nowe – Michale – 

Świecie oraz Nowe – Warlubie - Świecie. Podjęcie przez Radę tej uchwały poprzedza ujęcie 

wspomnianej kwoty w budżecie gminy.  

 

 



14 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu odczytał 

Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/160/20 z dnia 23 listopada 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Świeckiemu. 

 

10) Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2020 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

Zmiana budżetu dotyczy zarówno dochodów, jak i wydatków w równych kwotach o 152 400 

zł, co oznacza, że wynik budżetu nie ulega zmianie.  

Propozycje zmian w planie dochodów: 

- ujęcie dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na zadanie pn. „Demontaż, 

transport i unieszkodliwienie wyrobów zwierających azbest z terenu Gminy Nowe” na kwotę 

32 tys. zł, 

- ujęcie zwrotu nadpłaty z lat ubiegłych dotyczące rozliczenia z Zakładem Ubezpieczeń 

Społecznych na kwotę 40 tys. zł, 

- podwyższenie planu dochodów z podatków i opłat lokalnych na kwotę 80 tys. zł, dokonano 

tego po analizie wykonania za 10 miesięcy b.r., 

- dokonano zmiany w klasyfikacji budżetowej dochodów z funduszu inwestycji lokalnych na 

kwotę 2 461 251 zł (to nie skutkuje zmianą wysokości dochodów), zgodnie z wytycznymi 

Ministra Finansów środki te powinny być ujęte w dziale Różne rozliczenia, a nie w działach,  

w których planujemy wydatki, a tak było to ujęte. 

Zmiana planu wydatków: 

- środki pokryte dotacją na unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest 32 tys. zł, 

- przyrost dotacji celowej dla Publicznej Szkoły Podstawowej Stowarzyszenia Szkół 

Katolickich w Rychławie na kwotę 386 tys. zł w różnych przedziałach klasyfikacji budżetowej. 

Ta znacząca kwota dotacji wynika z następujących przesłanek: zgodnie z obowiązującymi 

przepisami ustalono współczynnik korygujący, które obrazuje rzeczywiste wydatki ponoszone 

na ucznia w Gminie Nowe. Tak znacząca podwyżka wynika z dwóch czynników – po pierwsze 

za mało środków zarezerwowaliśmy w podstawowej uchwale budżetowej, po drugie w ciągu 

roku był znaczący przyrost wydatków na cele oświatowe, 

- dotacja celowa dla Powiatu Świeckiego, 
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- nowe zadanie inwestycyjne pn. „Zabudowa witryny arkad budynku Urzędu Gminy, 

szacowana kwota tego zadania to 28 tys. zł, źródłem finansowania będzie rezerwa na 

inwestycje, 

- dokonano zmniejszenia planu wydatków w różnych rozdziałach i paragrafach klasyfikacji 

budżetowej na stosunkowo niewielkie kwoty, po analizie wykonania za trzy kwartały 2020 r., 

celem zapewnienia środków na zwiększoną dotację dla szkoły w Rychławie.  

W załączniku pierwszym dotacja przedmiotowa wprowadzono kwotę 386 tys. zł dla szkoły  

w Rychławie, w załączniku dotacje celowe wprowadzono kwotę 18 tys. dla Powiatu 

Świeckiego, w załączniku wydatki na inwestycje wprowadzono nowe zadanie Zabudowa arkad 

budynku Urzędu Gminy oraz dokonano przeniesienia między zadaniami inwestycyjnymi na 

kwotę plus i minus 400 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów, ani pytań indywidualnych ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/wym. 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2020 odczytał Sekretarz obrad 

Wojciech Kościński. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. Na ogólna liczbę radnych 15, obecnych było 11 

radnych (nieobecni: radna Małgorzata Murawska, radny Sławomir Grzemski, radny Sławomir 

Jopek, radna Małgorzata Wołoszyn). Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, brak 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXV/161/20 z dnia 23 listopada 2020 roku zmieniającą budżet Gminy Nowe 

na rok 2020. 

 

Ad. 5/ Wolne wnioski, zapytania i informacje 

 

Radny Henryk Czapliński odczytał i przedłożył na ręce Burmistrza następujące pytanie: 

„W dniu 31.08.2018 roku Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie” Dyrektor 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wody Polskie pismem nr GD.RET.070/83/DZ/2018.KR 

wydał decyzję dotyczącą taryfy, czyli zestawienia cen i stawek opłat dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków w Gminie Nowe na okres 3 lat. 

W/w działalność na terenie Gminy Nowe prowadzi PUM Sp. z o.o. Porównując rachunki za 

zużytą wodę z cennikiem zamieszczonym na stronie internetowej PUM Nowe (zakładka taryfa 

na wodę i odprowadzanie ścieków), sądzę, że opłata abonamentowa miesięczna pobrana przez 

PUM jest zawyżona o 2 zł miesięcznie. 

Według faktury (faktury Radnego) wysokość opłaty ustalono zgodnie z cennikiem i widnieje 

w tabeli nr 3  „Wysokość cen i stawek opłat za dostarczoną wodę”, znajdującej się na stronie  

5 cennika. W pozycji 1 tabeli, dla grupy 1 odbiorców usług stawka wynosi obecnie 3,33 zł netto 

i jest to zgodne z moją fakturą. Jednak dalej, w pkt 2 faktury widnieje kwota 4 zł miesięcznie 
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za opłatę abonamentową licznika, natomiast kwota widniejąca w w/w tabeli,  

w cenniku określająca opłatę abonamentową jest o połowę niższa, tj. 2 zł. Licząc od chwili 

obowiązywania cennika, PUM Nowe zawyżył opłatę abonamentową o kwotę w wysokości 54 

zł.  

Uważam, iż wyżej wymieniony błąd w pobraniu opłaty abonamentowej dotyczy nie tylko mojej 

osoby, lecz wszystkich odbiorców wody z ujęcia w Nowem (tzw. grupa 1). Dotyczy to przede 

wszystkim mieszkańców wsi Kończyce, Górne Morgi, Dolne Morgi, Zdrojewo, Pastwiska, 

Gajewo oraz Mały Komorsk. W związku z powyższym proszę o wyjaśnienie zaistniałe 

sprawy.” 

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że na zadane pytanie nie odpowie 

dzisiaj, odniesie się do zapytania podczas kolejnej sesji, ponieważ wystąpi do PUM Sp. z o.o. 

Nowe o wyjaśnienia. 

 

Radny Henryk Czapliński – zadał kolejne pytanie, czy przebudowa arkad nie zmieni wyglądu 

budynku Urzędu? Z czego to będzie? 

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowiedział, że jest to uzgodnione z konserwatorem 

zabytków, będzie to wykonane ze szkła, także nie zmieni wyglądu budynku. Problem polega 

na tym, że zimą grzejniki są bardzo gorące, a w holu jest bardzo zimno, chodzi o zatrzymanie 

ciepła w pomieszczeniu. 

 

Radny Henryk Czapliński – korzystając z obecności na sesji radnego powiatowego Marka 

Mazurka zwrócił się z kolejnym pytaniem. Sam kilkukrotnie zwracał się w internecie do 

Skarbnika Powiatu Pana Woźniaka o przeanalizowanie możliwości, już ukazał się nowy plan, 

w którym drogi, o której chce powiedzieć nie ma. Chodzi o drogę od wiaduktu w Pięćmorgach 

do skrętu na Buśnię za (nazwa miejscowości niezrozumiała) - droga ze Świecia do Warlubia 

przez Jeżewo. Dalej ta droga jest naprawiona, ładnie naprawiona jest droga z Jeżewa do 

Pięćmorgów. W tej chwili nasza główna droga dojazdowa do Świecia, w części od Nowych 

Marzów jest przebudowywana na drogę szybkiego ruchu S5, w związku z tym droga, która 

byłaby przez Jeżewo jest drogą alternatywną, nie trzeba stać w korkach, tylko na odcinku, o 

którym radny mówi jest zniszczona, reszta jest w przyzwoitym stanie. Odległość między 

Nowem a Świeciem przez Jeżewo, a między Nowem i Świeciem przez Nowe Marzy jest 

dokładnie taka sama, nawet bliżej jest przez Jeżewo. W związku z powyższym radny prosi o 

pamiętanie przy najbliższym budżecie o tej drodze. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Powiatowemu Markowi Mazurkowi. 

Radny Powiatowy Marek Mazurek powitał radnych i odnosząc się do pytania radnego 

Henryka Czaplińskiego stwierdził, że plan drogowy na lata 2014-2020 został przyjęty w 2014 

roku przez ówczesną Radę Powiatu i jest dokładnie realizowany. W okresie realizacji 

postanowiono realizować drogi, które są robione i to jest widoczne. Program drogowy 2014-

2020 zostanie zrealizowany do końca 2022 roku i taką uchwałę przyjęła Rada. Wpływały 

wnioski od Wójtów i Burmistrzów powiatu, między innymi do przyszłorocznego budżetu, nad 

nowym planem drogowym Rada zacznie pracować około czerwca przyszłego roku. Radny 

Marek Mazurek zapewnił radnego Henryka Czaplińskiego, że będzie o tym pamiętał,  

a szczególnie będzie pamiętał o dokończeniu inwestycji Zdrojewo – Lipinki. 

 

Radny Jarosław Kozłowski – zadał Burmistrzowi dwa pytania: 

1) Powtarza swoje pytanie z września – dotyczy to podjęcia tematu o przedłużeniu linii 

transportu publicznego z miasta Gniew do Nowego. W tej chwili transport publiczny 
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dojeżdża do Szkoły Podstawowej w Pieniążkowie i tam oczekuje. Podejmujemy w tej 

chwili uchwały o rozbudowie i rozwoju transportu w kierunku Świecia i Grudziądza, 

ale też powinniśmy pamiętać, że nasza gmina jest prawie do Pieniążkowa. Jest tam też 

sporo mieszkańców, nie tylko mieszkańcy Bochlina, ale także Pieniążkowa i Gniewa 

też chcą do Nowego dojeżdżać, a młodzież szkolna do szkoły. Radny uważa, że warto 

podjąć taki temat, żeby to rozbudować i zainicjować to połączenie. 
2) Druga sprawa, to pytanie na jakim etapie jest w tej chwili modernizacja oświetlenia na 

terenie naszego miasta? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowiadając na pierwsze pytanie radnego Jarosława 

Kozłowskiego poinformował, że czynili takie starania z dwiema firmami, aby przedłużyć ciąg 

autobusowy z Tczewa, czy z Gniewu do Nowego i jest to niemożliwe, ponieważ są za duże 

problemy, żeby między województwami przewoźnik mógł się porozumieć i uzyskać nowe 

koncesje. Jak Pan radny doskonale wie, to linie, które uruchamiano Nowe-Smętowo-Nowe  

trwało to ponad pół roku. Trzeba było jeszcze bardzo szeroko zabiegać, dwa województwa 

między sobą muszą pewne dokumenty przedstawić do uzyskania koncesji. Z tego co 

Burmistrzowi wiadomo, bo rozpatrywali ten temat bardzo szczegółowo jest niewielkie 

zainteresowanie na tej trasie i być może znowu musielibyśmy podjąć kolejną uchwałę, żeby do 

kolejnej linii, czy przewoźnika dopłacać. Pieniądze z tych gmin mamy więcej zaplanowane na 

linie Smętowo – Nowe – Smętowo, niż Nowe – Warlubie Świecie, niż Nowe Michale – Świecie  

i Nowe – Dragacz, bo na te linie będziemy mieli ok. 60 tys. zagwarantowane na przyszły rok. 

Ponadto, jeżdżą busy prywatne, nawet nasz miejscowy przewoźnik dowozi do Gniewu i do 

Tczewa i nie ma problemu.  

Jeżeli chodzi o pytanie drugie, czekamy na spotkanie z Dyrektorem Enea, prawdopodobnie 

odbędzie się ono w środę, ponieważ w dniu jutrzejszym Burmistrz umówiony jest na spotkanie  

z Wicewojewodą, dotyczące terenów zamkniętych przy PKP. Dyrektor Enea przywiezie 

projekt umowy, żeby przeprowadzić inwentaryzację. Ta inwentaryzacja oświetlenia miała by 

na terenie Gminy Nowe potrwać do końca lutego 2021 roku, potem zostanie podpisana umowa, 

o której mówiliśmy i Burmistrz liczy na to, że w 2021 roku (może nie w pierwszym półroczu) 

w trzecim lub czwartym kwartale modernizacja oświetlenia zostanie wykonana, tak, tak mówili 

przedstawiciele Enea na jednej z sesji Rady.  

 

Wobec braku kolejnych wniosków i zapytań Przewodniczący Rady poinformował o sprawach 

bieżących: 

Do Rady Miejskiej wpłynęła skarga na Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej i na pracownika socjalnego. Została ona skierowana do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji, Komisja pracuje nad wyjaśnieniem i wypracowaniem propozycji rozstrzygnięcia tej 

skargi, termin mija 23 grudnia, w związku z tym prawdopodobnie w tym terminie odbędzie się 

kolejna sesja. Tematem tej sesji będzie również budżet na rok 2021 (radni otrzymali projekt 

budżetu i projekt WPF). O terminarzu i harmonogramie prac nad budżetem radni będą na 

bieżąco informowani. Ponadto, zgodnie z planem pracy, podczas sesji nastąpi również 

podsumowanie pracy komisji stałych Rady i przygotowanie planów pracy poszczególnych 

Komisji na rok 2021. 

 

Ad. 6/ Zakończenie sesji  

Po wyczerpaniu wszystkich tematów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXV 

sesję Rady Miejskiej w Nowem o godz. 1641. 

 

Protokołowała: 

 

Joanna Szaga 


